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Az ülés helye:  Gárdonyi Géza Tagiskola tornaterme 

                       Szuhakálló, Bajcsy-Zsilinszky u.47. 

 

Jelen vannak:   5 képviselõ-testületi tag: 

 

Dávid  István    polgármester 

Mertusné Varga Katalin  alpolgármester 

Dr. Herczegné Ruszkai Edit képviselõ 

Kiss  András  képviselõ 

Dobosné Dr. Bezsilla Anna képviselõ 

 

Távolmaradt: 

 

Csorba  Tibor   képviselõ 

Suga  László            képviselõ 

 

 

Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívottak: 

  

- az ülés egész tartamára: 

  

     Dr. Herczeg    Tibor  jegyzõ, címzetes fõjegyzõ 

   Gyõrffy István   KEVITERV Plusz Kft. 

   Almásiné Laurencsik Angelika NORDTENDER Kft. 

 

 

- - jegyzõkönyvvezetõ: 

  

   Pollákné Nagy Beáta  ügykezelõ 

 

 

Lakosság részérõl megjelent:   kb. 100 fõ 

 

 

Dávid István polgármester  köszöntötte a képviselõ-testület tagjait, a 

meghívott vendégeket és a lakosság részérõl megjelenteket. Megállapította, hogy a 

képviselõ-testület 5 tagja jelen van, a képviselõ-testület határozatképes. 

Elmondta, hogy a közmeghallgatás összehívására � a jogszabályi kötelezettségen túl � 

azért került sor, hogy a lakosság tájékoztatásra kerüljön a települési 

szennyvízberuházás megvalósításának lehetõségeirõl, az eltelt idõszakban ez ügyben 

tett lépésekrõl, kezdeményezésekrõl. 

Elmondta, hogy a 2010. október 3-a elõtti ügyekkel, kérdésekkel nem tud és nem is akar 

foglalkozni, hiszen azokról hiteles információkat nem szolgálhat. Kérte a jelenlévõket, 

hogy hozzászólásaik során, erre legyenek tekintettel. Elmondta, hogy a meghirdetett 

napirend elõtt, rövid tájékoztatást kíván adni, a választások óta történt fontosabb 

eseményekrõl. 
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A képviselõ-testület a közmeghallgatás napirendi napirendjét egyhangú (5 igen) 

szavazattal az alábbiak szerint határozta meg: 

 

 

N A P I R E N D  : 
  

Tárgy Elõterjesztõ 

Tájékoztatás a települési szennyvízcsatorna-hálózat beruházás 

megvalósításának lehetõségeirõl. 

Dávid István 

polgármester 

Lakossági indítványok, javaslatok, kérdések, észrevételek  

 
 
 
Dávid István polgármester a 2010. október 3-i választások utáni fõbb 

önkormányzati eseményeket, történéseket, eredményeket az alábbiak szerint foglalta 

össze:  

A Múcsonyt-Szuhakállót elkerülõ út megnyitására, forgalomba helyezésére 2010. 

október 21-én sor került. Az út átadása elõtt több alkalommal telefonon illetve személyes 

találkozás keretein belül is sürgette az ÉHG Zrt elnök-igazgatóját, a saját maga által 

meghatározott 2010 október 15.-i határidõ idõpontjának betartására. A késedelem miatt 

levélben két alkalommal kért tájékoztatását arról, hogy mi akadályozza a forgalomba 

helyezés megvalósulását. 

Elmondta, hogy az elmúlt hetekben jelentõs problémát okozott a játszótér-projekt 

lezárása. A játszótér létesítés beruházásának teljeskörû lebonyolítására az önkormányzat 

2010. májusában az INFO DATAX Kft-vel kötött szerzõdést. A bonyolító cég két 

alkalommal került felszólításra, hiánypótlásra az MVH részérõl. Mivel a hiánypótlást 

nem teljesítették teljeskörûen és megfelelõen, szükségessé vált az ügymenetbe a 

személyes bekapcsolódás az önkormányzat részérõl. Fennállt a veszélye ugyanis annak, 

hogy a kifizetési kérelem elutasításával, az önkormányzat nem jut hozzá idõben a 

támogatáshoz, mely a 6.5 M Ft-os támogatás-megelõlegezõ hitel fedezetét jelentette. Az 

elsõ elutasítás illetve a többszöri hiánypótlás így is jelentõs többletkiadást eredményezett 

az önkormányzatnál, a hitelhez kapcsolódó kamatterhek tekintetében. A támogatás végül 

december 2-án az önkormányzat számlájára átutalásra került. 

A Szuha-patak medertisztítása az ÉKÖVIZIG által benyújtott és koordinált pályázat 

keretein belül, megtörtént. Ezen pályázat 2006-2007. évi elõkészítése, a 

tervdokumentációk elkészítése, illetve értelemszerûen a kivitelezés során sem vették 

figyelembe a 2010 nyári árvízi helyzetet. A kivitelezõ helyszíni irányítójával sikerült 

egyeztetni az Izsó Miklós út bal oldalán a partoldal megemelésérõl.  

Elmondta, hogy a polgármesteri tisztség átvételét követõen az elsõk között keresett � és 

ennek alapján bízott meg a képviselõ-testület � egy pályázatíró céget, amely elõzetes 

költségek nélkül, a pályázatok folyamatos figyelése mellett, elkészíti az önkormányzat 

fejlesztési célú pályázatit. 

Jelenleg a következõ fejlesztési elképzelések megvalósítása érdekében valószínûsíthetõ 

pályázatok benyújtása: 
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Az Észak-Magyarországi Operatív program keretében pályázati kiírásra került sor, a 
helyi és térségi jelentõségû vízvédelmi rendszerek rekonstrukciójára. A komponens célja 
a 2010. évi május-júniusi árvízi veszélyhelyzettel érintett települések 
környezetbiztonságának növelése, környezeti állapotának javítása, az ár és helyi 
vízkár veszélyeztetettségének csökkentése, a felszíni vizeink minõségének 
biztosítása, a további környezeti káresemények megelõzése. 

Szuhakálló esetében a fenti pályázati forma lehetõséget nyújthat a Szuha-patak, 

Szuhakálló Május 1. úti - Dózsa György úti belterületi településrészét veszélyeztetõ 

hatásának kivédésére. 
A pályázat keretein belül az érintett területen töltés erõsítésre, zsilipek kiépítésére és 
átemelõ szivattyúk beszerzésére kerülhet sor, a tervezõ és az engedélyezõ hatóság 
(ÉKÖVÍZIG) által szükségesnek és megfelelõnek tartott mértékig. A pályázat 100%-os 
támogatású. 

 

2007. évben az önkormányzat elkészítette a magyar állam tulajdonában, a magyar 

Közút Állami Közútkezelõ Kht. kezelésében lévõ országos közúton, a Bajcsy-Zsilinszky 

úton járda és vízelvezetõ árok engedélyezési tervdokumentációját. A rendkívül szûk 

keresztmetszetû és jelentõs forgalmú Bajcsy-Zsilinszky úton, gyalogos járda létesítése 

indokolt. Valószínûsíthetõ, hogy 2011-ben erre pályázati források fognak rendelkezésre 

állni, csakúgy, mint az Állomás út felújítására. 

Elmondta, hogy a pályázatok benyújthatósága érdekében az elõkészítõ munkálatok 

megkezdõdtek. 

 

 
I. N A P I R E N D 

 

Tárgy: Tájékoztatás a települési szennyvízcsatorna-hálózat beruházás 

megvalósításának lehetõségeirõl. 

Elõadó:    Dávid István 

     Polgármester 

 
 
Dávid István polgármester az alábbiak szerint foglalta össze a települési 

szennyvízcsatorna-hálózat beruházás megvalósításának lehetõségeit: 

Elmondta, hogy a községben megoldatlan és egyre égetõbb probléma, a település 

háztartásaiban keletkezõ szennyvíz elvezetése, kezelése.  

A lakosok által ma használt szennyvíz ártalmatlanítási módok többségében nem 

elfogadhatóak, nem megengedhetõek, illetve azoknak a lakosoknak, akik legálisan 

elszállíttatják a szennyvizüket jelentõs, rendszeres anyagi kiadást, terhet is jelent. 

Az elmúlt években különbözõ okoknál fogva nem valósult meg a községben a beruházás. 

Jelenleg viszont, ismereteink szerint egyetlen pályázati forma, kiírás sem teszi lehetõvé, 

hogy az önkormányzat pályázati úton támogatáshoz juthasson. Ez persze nem azt 

jelenti, hogy erre a jövõben sem nyílik lehetõség. Bármilyen pályázaton való résztvétel 

elsõdleges feltétele, a beruházás tervdokumentációinak elkészíttetése. Ehhez azonban az 

szükséges, hogy az önkormányzat reális képet kapjon arról, hogy az itt élõk részérõl 

milyen valós igény mutatkozik a közmû megépítésére.  

Ezért november hónap végén, igényfelméréssel fordult az önkormányzat a mintegy 340 

szuhakallói háztartáshoz, melyben arra várta a választ, hogy a település lakóinak 

mekkora hányada igényli a beruházást, és egy jövõben megvalósítandó 
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szennyvízberuházás esetén az üzembe-helyezésének évében, a beruházás és a 

csatlakozás feltételeinek elõzetes megismerése esetén, mennyien csatlakoztatnák rá az 

ingatlanukat a szennyvízcsatorna-hálózatra. Hangsúlyozta, hogy a feltételek elõzetes, 

pontos ismerete nélkül, természetesen senki nem vállalhat, s így nem is vállalt senki a 

kérdõív kitöltésével kötelezettséget.  

A szándékfelmérés célja az volt, hogy képet kapjon az önkormányzat a valós lakossági 

igényekrõl. A visszajuttatott kérdõívek alapján mintegy 175 háztartás igényli a 

beruházást. Elmondta ahhoz, hogy a fejlesztés megvalósítására reális esély legyen, hogy 

az egy háztartásra esõ érdekeltségi hozzájárulás (csatlakozási díj) minél alacsonyabb 

legyen, a lehetõ legnagyobb csatlakozási hajlandóság szükséges a lakosság részérõl.  

Elmondta, hogy Szuhakállónak jelenleg három lehetõsége van a beruházás 

megvalósítására. Elsõ: saját hálózat, saját szennyvíztisztító teleppel.  

A másik lehetõség a kazincbarcikai szennyvíztisztító-telepre történõ csatlakozás. Ezt a 

lehetõséget � attól függetlenül, hogy Szuhakálló nem tagja a kazincbarcikai Elmondta, 

hogy az agglomerációs besorolás megváltoztatását is kezdeményezheti a település. 

Egyértelmû, hogy bármilyen pályázaton való résztvétel elsõdleges feltétele, az 

engedélyes tervdokumentáció rendelkezésre állása. Ha a pályázatok megjelenésekor 

akarja a település a terveket elkészíttetni, esélye sem lesz pályázni. A KEVITERV Plusz 

Kft. elkészíti a terveket; s a tervezési díjat, csak nyertes pályázat esetén kell kifizetni. 

Az önkormányzatot csak a hatósági, engedélyezési eljárások díja terheli. 

Harmadik lehetõség volt az ÉHG Zrt. által létesítendõ tisztítótelepre történõ rákötés. 

Mivel azonban ez a szennyvíz-tisztítótelep ipari szennyvizet fog kezelni, olyan magas 

lesz az ártalmatlanítás díja (kb. 2.500 Ft/m3), hogy az megfizethetetlen a lakosságnak. 

Így ezt a lehetõséget el kellett vetni. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ az elhangzottakhoz csatlakozva elmondta, hogy a 

jelenlegi ismeretek szerint, nincs olyan pályázati forma, amelyen az önkormányzat részt 

tudna venni. Hangsúlyozta azonban, hogy az önkormányzat illetve a település csak 

akkor tud bármilyen pályázaton sikeresen részt venni, ha a beruházást a lakosság minél 

nagyobb hányada � legalább 80%-a igényli � illetve, ha rendelkezésre fognak állni, a 

beruházás vízjogi létesítési engedélyes tervdokumentációi. Ezt a tervezési munkálatot 

végzi el a KEVITERV Plusz Kft., mindaddig amíg nem nyer a pályázat, ingyenesen.  

Az elhangzottakkal kapcsolatban a következõ lakossági kérdések, észrevételek kerültek 

megfogalmazásra: 

Tari Balázs Szuhakálló Nyárfa u. 9. sz.  alatti lakos, elmondta, hogy 

mindenképp jó lenne valamit tudni a várható költségekrõl. A községben magas az 

idõskorúak aránya, akik ha ilyen kötelezettséget vállalnak, teherként hagyják a 

gyerekeikre, örököseikre. Elmondta, hogy a településen az elmúlt hónapokban jelentõs 

gondot okozott a csapadékvíz. Elmondta, hogy valamikor a községben mindenhol ki 

voltak építve az árkok; jelenleg azonban a település nagy részén hiányoznak, vagy nincs 

lefolyásuk, pl. Iskola út, Ady Endre út, stb. Felvetette továbbá, a csatornadíj nagyságát, 

hogy azt is fizetnie kell a lakosságnak. Barcikán ez most 250 Ft/m3, ennek utánajárt. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy egyenlõre nem lenne szerencsés s 

lakossági hozzájárulás nagyságát meghatározni, árat mondani, mert az nagyban függ a 

megvalósítható beruházás � szennyvíz-tisztítóteleppel, vagy anélkül � bekerülési 

költségétõl, a pályázati támogatás arányától és a csatlakozó lakosság számától. Nem 

akar olyan helyzetbe kerülni, hogy ezen ismeretek nélkül mondjon egy összeget, amely 

ha a késõbbiekben nem úgy alakul, a lakosság becsapva érzi magát; nem kíván 

hiteltelenné válni. A lakossági igények felmérésének azért is jelentõsége van, mert a 

jelenlegi pályázati források, nem teszik szükségessé a teljes településen a hálózat 



 5 

megépítését. Ha van, lesz esetleg olyan utca, ahonnan a lakosság elenyészõ hányada 

igényli a beruházást, akkor ott nem épül ki a szennyvízcsatorna. A beruházás 

kérdésében több alkalommal keresni, tájékoztatni fogják a lakosságot; legközelebb 

akkor, ha már érdemi információk birtokába kerülnek. 

Elmondta, hogy a csapadékvíz problémájának megoldását elõsegítheti az az ÉMOP-os 

pályázat, amelyet már ismertetett, illetve az ahhoz kapcsolódó következõ pályázati 

kiírás, mely már belvízre vonatkozik. Ez értelemszerûen nem fogja a teljes település 

problémáját megoldani, de már hozzájárul a kérdés rendezéséhez. Emellett 

természetesen, saját kivitelezésben is megpróbálják a legégetõbb problémákat orvosolni, 

mint ahogyan az történt novemberben a Szeles úton is. 

Almásiné Laurencsik Angelika a NORDTENDER Kft. munkatársa ismertette 

az ÉMOP-2010-3.2.1/F jelû, helyi és térségi jelentõségû vízvédelmi rendszerek 

rekonstrukciójára irányuló pályázat feltételrendszerét. 

Aleva Józsefné Szuhakálló Izsó Miklós u. 6. sz.   alatti lakos elmondta, hogy az 

utcájukban az átereszek egyrésze eltömõdött, az ingatlanok tulajdonosai nem tartják 

rendben, ahol idõsek laknak, nem is tudják rendbe rakni az árkokat; emiatt nincs 

elfolyása a víznek. A buszváró helyiségeket is sárban, kátyúkban tudják megközelíteni, 

az útpadkát tönkre teszik az autóbuszok.  

Csiklya András Szuhakálló Izsó Miklós u. 3. sz.   alatti lakos elmondta, hogy télen 

a probléma még jelentõsebb, mert az útról le nem folyó víz, egy-másfél méter 

szélességben megfagy, mely miatt a gyalogos és a közúti közlekedés is nagyon 

balesetveszélyes. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy tavasszal megpróbálják rendezni a 

kérdést, megnézi, hogy mit lehet csinálni. Az említett terület az országos közút része, 

állami tulajdon. Emellett, hogy ott gyalogos járdát lehessen létesíteni, kell a múcsonyi 

Önkormányzat hozzájárulása, együttmûködése is, hiszen a terület egy része, Múcsony 

közigazgatási területén lévõ, múcsonyi önkormányzati tulajdon. Kérte a lakosság 

türelmét, mert egyszerre minden problémát nem lehet megoldani. Emellett kiemelte, 

hogy fontosnak tartja, hogy a lakosság is tevékenyen kivegye a részét, azoknak a 

problémáknak a megoldásában, mely az itt élõk érdeke. 

Boros Gábor Szuhakálló Petõfi u. sz. alatti lakos elmondta, hogy a Petõfi úton, a 

lakása elõtt kialakított csapadékvízelvezetõ-árok teljesen felesleges, mert a 

terepviszonyok miatt, az árokba nem folyik be a víz. Elmondta, hogy a Dózsa György úti 

járda nagyon rossz állapotban van. Megcsinálták az önkormányzat elõtt a tolókocsis 

feljárót � holott nem használja senki � de ha a járda így marad, akkor tényleg szükség 

lesz rá. 

Dávid István polgármester kérte, hogy hozzászólásaikban elsõsorban a 

szennyvízhálózat létesítésével kapcsolatos kérdéseiket, észrevételeiket fogalmazzák meg. 

Dajka István Szuhakálló Május 1. u. 33 sz. alatti lakos elmondta, hogy az önálló 

szennyvíztisztító-telepen a szennyvízkezelés nagyon drága. Egy szippantó autóval 

14.000 Ft-ért viszik a szennyvizet, ami a lakosságnak megfizethetetlen. A legutóbbi 

alkalommal is azon bukott meg a beruházás, hogy az elõzõ polgármester nem hallgatta 

meg a lakossági véleményeket. Nem érti, miért van az, hogy a környezõ települések 

mind tudtak a kazincbarcikai telephez csatlakozni, csak Szuhakálló nem. A lakosság 

jelentõs része idõs, beteg, kiskeresetû ember, akik ezeket a költségeket nem tudják 

vállalni. Törekedni kell a regionális rendszerhez való csatlakozásra. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy a településen található 

szennyvíztározók nem felelnek meg a vízzáróssági követelményeknek. A szennyvíz 
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mellett jelentõs mennyiségû talajvíz is befolyik ezekbe a tározókba. Elõbb-utóbb pedig 

várható s talajterhelési díj kivetése azokra a háztartásokra is, ahol nincs 

szennyvízcsatorna. Felhívta a figyelmet, hogy az többe kerülhet, mint a hálózathoz való 

csatlakozás. 

Veres Józsefné Szuhakálló Nyárfa u.3 u. sz. alatti lakos kérdezte, hogy jól 

értelmezte-e, hogy minél nagyobb lesz a lakossági csatlakozók száma, annál kisebb 

összeget kell fizetni csatlakozási díjként. Kérdezte, hogy elõfordulhat-e olyan, hogy 

utólag egyesek ingyenesen vagy kisebb díjért csatlakozhatnak a rendszerre. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy valóban minél többen igénylik a 

beruházást annál kisebb lesz az egy háztartást terhelõ érdekeltségi hozzájárulás. 

Elmondta, hogy arról szó sem lehet, hogy utólag bárki is ingyen csatlakozzon a 

rendszerre, amíg õ polgármester lesz, ez nem fordulhat elõ. 

Gyõrffy István a KEVITERV Plusz Kft ügyvezetõje  ismertette a 

szennyvízberuházás megvalósításához szükséges víziközmû társulás szervezés, 

létrehozás és mûködés folyamatát. 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ az elhangzottakhoz csatlakozva elmondta, hogy a 

jelenlegi pályázati formák nagyon magas csatlakozási szándékot, hajlandóságot 

igényelnek. Ezért fontos meggyõzni a lakosság mind szélesebb rétegét, hogy igényelje ezt 

a beruházást, vegyen részt benn. 170 körüli csatlakozási szándékkel esélytelen a 

település megvalósítani a beruházást. 

Az érdekeltségi hozzájárulás megfizetéséhez társuló LTP-s részletfizetési lehetõség csak 

a beruházás során áll fenn, az utóbb csatlakozóknak egy összegben kell megfizetniük ezt 

a költséget.  

A település korösszetételével, a lakosság problémáival, anyagi lehetõségeivel tisztában 

vannak. Ha nem is lehet pontosan megmondani, hogy mekkora az az összeg, amelyet a 

csatlakozni szándékozóknak fizetniük kell 8-10 éven keresztül, az egyértelmû, hogy a 

3.000 Ft/hó nagyságrendet nem haladhatja meg, épp az elhangzottak, a lakossági 

teherbíróképesség miatt. 

Spicze Józsefné Szuhakálló Petõfi u. 21. sz. alatti lakos elmondta, hogy a Petõfi 

utcán elõfordulhat � a lakosság összetétele miatt � hogy nem lesz meg a kellõ 

csatlakozási igény. Kérdezte, hogy elõfordulhat-e az, hogy emiatt - ha önhibájukon kívül 

nem épülhet ki az utcában a szennyvízhálózat - érheti-e az ott lakókat hátrány, kell-e 

majd fizetniük a talajterhelési díjat. Kérdezte, hogy mennyi lesz a csatornadíj összege, 

mert azt is ki kell fizetni a lakosságnak. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy a talajterhelési díjat mindenkinek 

fizetnie kell, aki nem csatlakozik a kiépült hálózatra és egyébként lenne arra lehetõsége. 

A Petõfi úton egyébként megvalósítható a beruházás, megfelelõ mûszaki megoldással a 

Dózsa illetve a Bajcsy-Zsilinszky úti leágazással. Ezért is fontos, hogy a csatlakozni 

kívánók minél szélesebb köre ismert legyen, a tervezési szakaszban. 

Bukovenszky Józsefné Szuhakálló Szabadság út 20. sz. alatti lakos javasolta, 

hogy a kérdõíveket azoktól akik önként nem adják le, össze kell szedni. Nagyon 

fontosnak tartja a beruházás megvalósítását. Kérdezte, hogy lesz-e lehetõség a 

csatlakozási díj, egyösszegû készpénzes kifizetésére. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy lesz lehetõség a készpénzes fizetésre, 

bár ezt a lakosság nagy része nem engedheti meg magának. Akik nem hozzák vissza a 

kérdõívet felkeresésére kerülnek. Nagyon fontos, hogy az itt lakók, szomszédok, rokonok 

beszélgessenek errõl egymással, s gyõzzék meg egymást a beruházás fontosságáról. 
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Nagyon fontos a pályázat megfelelõ elõkészítése, hogy a megnyíló pályázati lehetõségek 

esetén, eséllyel tudjon pályázni az önkormányzat. 

Drótos Miklós Szuhakálló Dózsa Gy. u.9. sz.   alatti lakos elmondta, hogy a 

vízzel sajnos nem lehet mit kezdeni. A bányák megszûntek, a talaj telítõdött. Ott is 

belvíz van, ahol eddig nem volt. Nagyon fontos lenne a szennyvízhálózat, de sokba kerül.  

Dr. Proczner Vilmos Szuhakálló Nyárfa u. 4. sz.   alatti lakos elmondta, hogy 16 

éve költözött a községbe. Mindig is nagyon fontosnak tartotta a szennyvízberuházás 

megvalósítását, kevesen vannak, akik azt jobban akarnák, mint õ. Amíg képviselõ volt 

másfél évig, minden testületi ülésen felhozta egy másik képviselõvel a szennyvíz 

kérdését, de mégsem tudtak zöldágra vergõdni. Elmondta, hogy örül annak, hogy talált a 

polgármester egy olyan tervezõt, aki elkészíti a tervet � hogy milyen feltételekkel az az õ 

dolguk � hiszen terv nélkül nem lehet pályázni. Elmondta, hogy szeretné a polgármester 

figyelmét felhívni arra, hogy a lakosságnak õszintén el kell mondani mindent; az 

elõnyöket és a hátrányokat is, mielõtt belekezdenek ebbe a beruházásba. Õ ezt nagyon 

jól tudja, nagy tapasztalattal rendelkezik, mert Izsófalván már levezényelt egy ilyen 

beruházást. El kell mondani, hogy a beruházás 300 millió lesz vagy 360 millió, hogy 

ennek a 70% pályázati pénz, 20%-a lakossági 10%-a önkormányzati forrás. A lakosság, 

az önkormányzat pályázat nélkül ezt a beruházást nem tudja megvalósítani. El kell 

mondani, hogy a lakosokat terheli a saját szennyvízhálózatának a hálózatra kötése. Ha a 

lakos hitelt vesz fel, még amellett további költségei lesznek a házi bekötésnél, melyre 

lehet, hogy nem lesz pénze. Ennek ellenére mindenképpen támogatja a 

szennyvízberuházást. De nem vitte vissza az igényfelmérést, mert volt már ilyen és nem 

lett belõle semmi. Az emberek nem tudják, hogy mire vállalkoznak. Ha tudta volna, hogy 

mibe kerül, hogy mit vállal, akkor aláírta volna a felmérõlapot. Ennek ellenére 

mindenképpen vállalja. El kell mondani minden feltételt, körülményt õszintén, mert 

késõbb ebbõl csak probléma lesz.  

Dávid István polgármester ismételten kihangsúlyozta, hogy konkrét ismeretek 

nélkül, felelõsség lenne tényszerû kijelentéseket tenni. A felmérés célja az volt, hogy 

képet kapjanak arról, hogy mekkora a valós igény a településen a beruházásra. Ahogyan 

már mondta, amikor elkészülnek a tervek, a költségvetés ismertek lesznek a pályázati és 

finanszírozási feltételek, újra több alkalommal meg fogják keresni a lakosságot. Valóban 

minden lakásnál ki kell építeni a saját házi vízbekötést. Ez változó képet mutathat, attól 

függõen, hogy hol fog menni a gerincvezeték, hol van a jelenlegi szennyvíztározó. Ez 

mindenkinek saját költsége lesz. 

Lehóczky Jánosné Szuhakálló Iskola út 3. sz.  alatti lakos, elmondta, hogy a 

szennyvízhálózat kérdésében a konkrét információk még váratnak magukra; a 

szennyvízberuházás nagyon fontos, a lakosságot utcánként meg lehet keresni. Elmondta, 

hogy az Iskola út környékén a belvíz nagyobb gondot okozott, mint a település más 

részén az árvíz. Az utcájukban az átereszek egyrésze eltömõdött, az ingatlanok 

tulajdonosai nem tartják rendben, a víznek nincs elfolyása. Amit a pincékbõl 

kiszivattyúznak, az visszafolyik a lakásokba. 1 hónapig 24 órában ment a szivattyú a 

lakásában. 

Dávid István polgármester elmondta, hogy a belvíz problémája azokon a 

területeken is jelentkezett, ahol karbantartott a csapadékvíz-elevezetõ árok. A Május 1. 

úton az árokban egyáltalán nem volt víz, míg a kertekben, pincékben magasan állt a 

belvíz. Az Iskola úton az útpadkát rendezni kell, hogy az úttestrõl a víz az árkokba 

folyhasson. Elmondta, hogy szeretné ezeket a problémákat megoldani, de egyszerre 

minden nem lehetséges, Azok a gondok,a melyek hosszú éveken keresztül nem kerültek 

orvoslásra, egyszerre nem nyerhetnek megoldást. 
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Lapis Imréné Szuhakálló Izsó Miklós u. 8. sz.   alatti lakos elmondta, hogy ezek 

után valószínûleg többen leadják még a felmérõ lapokat, mert a faluban olyan 

mendemondák hangzottak el, hogy egymillió forintot kell fizetni. 

 

Mivel más indítvány, javaslat nem volt, ezt követõen a polgármester a közmeghallgatást 

bezárta. 

k. m. f. 
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            címzetes fõjegyzõ
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